中國意复医学乐志

会 设为首页 加入收藏 原 联系我们

首页 | 杂志介绍 | 编委成员 | 投稿指南 | 订阅指南 | 过刊浏览 | 广告投放 | 论著模板 | 综述模板 | 帮助

刘宽芝, 马娜敏, 吕海莉, 田德虎, 张 奇. 间歇气压疗法用于治疗糖尿病周围神经病变的效果研究[J]. 中国康复医学杂志, 2008, (11): 1004-1006

间歇气压疗法用于治疗糖尿病周围神经病变的效果研究 点此下载全文

刘宽芝 马娜敏 吕海莉 田德虎 张 奇

河北医科大学第三医院内分泌科,石家庄,050051

基金项目:

DOI:

摘要点击次数: 64 全文下载次数: 67

摘要:

目的:观察间歇气压疗法(IPC)对糖尿病周围神经病变(DPN)的疗效。方法:选择90例2型糖尿病并发周围神经病变患者,分别给予甲钴胺、下肢IPC以及两者联合治疗,连续2周。结果:IPC可改善DPN患者症状(TSS总分下降5.36±1.37分)并增加神经传导速度(MNCV改善11.7±4.1m/s,SNCV改善12.1±5.2m/s),其疗效与甲钴胺相仿,两者联合应用效果更为显著,治疗过程中无不良反应。结论:IPC治疗DPN疗效确切,使用安全。

关键词: 间歇气压疗法 糖尿病周围神经病变 传导速度

The efficacy of intermittent pneumatic compression in treating the patients with diabetic peripheral neuropathy $\underline{Download\ Fulltext}$

Dept. of Endocrine. The third hospital, Hebei Medical University, Shijiazhuang, 050051

Fund Project:

Abstract:

Objective: To detect the efficacy of intermittent pneumatic compression (IPC) in the treatment of patients with diabetic peripheral neuropathy(DPN). Method: 90 cases DPN were respectively treated with mecobalamine, lower limbs IPC, combination IPC with mecobalamine for 2 weeks. Result: The symptoms of DPN were improved by 5.36 ± 1.37 of TSS and nerve conduction velocity was accelerated by 11.7 ± 4.1 m/s of MNCV and 12.1 ± 5.2 m/s of SNCV by IPC, the efficacy of IPC was similar to that of mecobalamine. The efficacy of combinating IPC and mecobalamine was more significant than any single therapy. There was no adverse effects during the treatment. Conclusions: There was a sure efficacy and safe utilization for IPC in treating DPN.

Keywords: intermittent pneumatic compression diabetic peripheral neuropathy conduction velocity

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

您是本站第 259761 位访问者

版权所有:中国康复医学会 主管单位:卫生部 主办单位:中国康复医学会

地址: 北京市和平街北口中日友好医院 邮政编码: 100029 电话: 010-64218095 传真: 010-64218095

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计